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AZ ÜGYFELEK MONDHATNAK 
VÉLEMÉNYT A HIVATALRÓL

Január elseje óta közel két

milliárd forintot takarítot

tak meg az ügyfelek a já

rási és kormányhivatalok

ban. Az ügyintézés további 

gyorsítása, valamint az eljá

rások olcsóbbá tétele érde

kében a Kormány áprilistól 

újabb konzultációt indít: is

mét az ügyfelek mondhat

ják el, mivel elégedetlenek 

és hogyan lehetne gyor

sabb, hatékonyabb, olcsóbb 

a közigazgatás.

Több mint húsz hatósági eljá-

rási díjat és illetéket mérsékelt 

vagy szűntett meg teljesen a 

Kormány az állami rezsicsök-

kentés keretében. Ezzel pár-

huzamosan a Parlament a bü-

rokráciacsökkentés érdekében 

száztíz törvényt módosított, a 

munka közel nyolcvan továb-

bi, a szabályokat és eljárásokat 

egyszerűsítő törvény előkészí-

tésével folytatódik.

Lázár János Hódmezővásár-

hely és Makó országgyűlé-

si képviselője, Miniszterelnök-

séget vezető miniszter lapunk-

nak elmondta: a közigazga-

tás gyorsabbá, hatékonyabbá 

és olcsóbbá tétele érdekében 

a kormány áprilistól ismét az 

ügyfelekhez fordul.

Áprilisban mind a 197 járási hi-

vatalban egy újabb akciót in-

dítunk, szeretnénk megkér-

dezni az ügyfelek véleményét 

arról, hogy megfelelőnek tart-

ják-e az ügyintézés színvona-

lát, elégedettek-e az átalakuló 

közigazgatási rendszer szol-

gáltatásaival, illetve vélemé-

nyük szerint miben kellene 

még változtatni, hol kellene 

gyorsítani vagy olcsóbbá ten-

ni az ügyintézést – mondta el 

a Négyesnek a politikus.

A területi közigazgatásért is fe-

lelős miniszter hozzátette: a 

statisztikai adatok szerint javult 

az ügyintézés tempója, tapasz-

talatai szerint azonban még 

bőven akad tennivaló a köz-

igazgatás dinamizálásában. Az 

olcsóbb ügyintézést illetően 

viszont már érdemi változást 

sikerült elérni.

Egymillió olyan okmányt ad-

tunk ki ingyenesen január 1-je 

óta, amiért korábban fizetni 

kellett. Ezért az egymillió ok-

mányért nagyságrendileg más-

fél–kétmilliárd forintot kellett 

volna az ügyfeleknek, köztük 

a térségben élő polgároknak is 

befizetni – tudtuk meg.

A miniszter kifejtette: az első 

két és fél hónapban csak sze-

mélyazonosító igazolvány-

ból 221 ezret, lakcímkártyából 

238 ezret adtak ki a hivatalok. 

A végzős középiskolások és 

azok, akik tovább szeretnének 

tanulni, 110 ezer felsőoktatási 

jelentkezést adtak be ingyene-

sen, és 162 ezer vezetői enge-

délyt is kiadtak a hivatalok el-

járási díj nélkül.

Az adószabályok megváltoz

tatásával, az otthonteremté

si kedvezmények kibővítésé

vel és a gyermekek után járó 

támogatási összeg megeme

lésével az elmúlt évtizedek 

legjelentősebb családtámo

gatási rendszerét alakította 

ki a Kormány.

Több lépésben az elmúlt évti-

zedek legjelentősebb család-

támogatási rendszerét építet-

te fel a Kormány. A program 

első állomása az adószabályok 

megváltoztatása volt. Csökkent 

az áfa, az új ingatlanok vásár-

lásakor és ötmillió forintig áfa–

visszaigénylési lehetőség nyílt 

az új családi házat, vagy lakást 

építők számára.

A második lépés a Csalá-

di Otthonteremtési Kedvez-

mény megemelése és kibő-

vítése volt. A CSOK immár a 

használt ingatlanok vásárlá-

sához, vagy felújításához is 

biztosít támogatást, de meg-

emelkedtek a gyermekek után 

járó támogatási összegek is. 

Új ingatlan építésére egy há-

rom gyermeket vállaló csa-

lád 10 millió forint támoga-

tást, valamint további 10 mil-

lió forint kedvezményes hitelt 

tud igénybe venni.

Az otthonteremtési program 

kibővítésének két oka van – 

mondta el lapunknak Lázár 

János. Az egyik a családok, a 

másik a gazdaság támogatása. 

A gazdaság megerősítésében 

döntő szerepe van az építő-

iparnak. Az új lakások és házak 

építésével vagy a használt in-

gatlanok felújításával az épí-

tőipar többlet megrendelés-

hez jut, és így egyre erősebb 

mértékben járulhat hozzá a 

magyar gazdaság növekedé-

séhez. Másrészről, ami még 

ennél is fontosabb: szeret-

nénk segíteni a családoknak a 

gyermekvállalásban és abban, 

hogy a második, vagy a har-

madik gyerek is megszüles-

sen. Azt szeretnénk, ha senki 

nem mondana le a gyermek-

vállalásról azért, mert bizony-

talannak érzi a lakhatási kö-

rülményeit.

KÖZÉPPONTBAN A CSA   LÁDOK TÁMOGATÁSA



2016. március 3négyes

ÁTALAKÍTJÁK AZ UNIÓS 
PÁLYÁZATÉRTÉKELÉST

Új rendszert dolgoz ki a 

Miniszterelnökség az uni

ós pályázatok értékelésé

re. Lázár János miniszter la

punknak elmondta, meg

szűnik a kiszervezés, átlát

hatóbb és ellenőrizhetőbb 

rendszer jön létre.

A Miniszterelnökség április kö-

zepéig javaslatot tesz a kor-

mánynak az európai uniós fej-

lesztési forrásokat felhasználó 

pályázatok értékelési rendsze-

rének átalakításra.

Állami tisztviselőkből, állami 

érdekkörben dolgozókból sze-

retnénk létrehozni egy érté-

kelői szaknévsort, amivel meg-

szűnik az értékelések kiszer-

vezése, átláthatóbb és igazsá-

gosabb viszonyok jönnek létre, 

ráadásul tovább csökken a kor-

rupció kockázata – foglalta 

össze Lázár János. Hozzátet-

te: az erre vállalkozó és alkal-

mas állami alkalmazottak a fel-

adatért munkabért kapnak.

A 2007–2013-as ciklus ered-

ményeiről a miniszter elmond-

ta: hazánk 108 százalékban 

használta fel az uniós forrá-

sokat, 70 560 projekt része-

sült támogatásban, összesen 

9536 milliárd forint értékben.

A 2014-ben kezdődő fejlesztési 

ciklusról szólva kiemelte: a kor-

mány eddig 4500 milliárd fo-

rintnyi uniós pályázatot írt ki, ami 

a teljes keret fele. Jelenleg há-

romezer milliárd forintnyi pályá-

zat elbírálás alatt van, 500 milli-

árd forintról már döntés szüle-

tett. Lázár János hozzátette: ez 

az utolsó nagy lehetőség, hogy 

ilyen koncentrált összegben 

használhassunk fel uniós for-

rásokat az ország fejlesztésére, 

2020 után várhatóan átalakul az 

uniós támogatási rendszer.

A legfontosabb ebben a fejlesz-

tési ciklusban már nem a forrá-

sok lehívása, hanem a rendelke-

zésre álló pénz leghatékonyabb 

felhasználása lesz. Ezért állítot-

tuk középpontba a gazdaság 

megerősítését, mert így nem 

feléljük, hanem a saját jövőnkbe 

fektetjük az uniós pénzt – fogal-

mazott lapunknak a miniszter.

KÖZÉPPONTBAN A CSA   LÁDOK TÁMOGATÁSA

A miniszter hozzátet-
te: tapasztalatai szerint 
igen komoly az érdeklő-

dés mind a CSOK mind 
az áfa csökkentés és visz-
szaigénylés iránt. A ked-

vezmények körét tovább 
bővíti, hogy egyre több 
olyan település van, ame-

lyik ingyenes telkekkel tá-
mogatja a fiatal családo-
kat új házak építésében.
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INNOVATÍV FEJLESZTÉSEK A VÁSÁRHELYI 
SZIVÁRVÁNY SZOCIÁLIS OTTHONBAN

Közel 100 millió forint uni

ós forrásból újulhatott meg 

a hódmezővásárhelyi Napsu

gár Otthon Szivárvány Sza

kosított Szociális Otthona. 

A beruházás során az intéz

mény főépületének energeti

kai korszerűsítésére került sor, 

mely a Szociális és Gyermek

védelmi Főigazgatóság nyer

tes pályázatának keretében 

valósulha

tott meg.

Az Otthon 

a Csong-

rád me-

gyében élő, 

értelmileg 

enyhe, kö-

zépsúlyos 

és súlyos fokban akadályo-

zott, felnőttkorú, bentlakásos 

intézményi elhelyezést igény-

lő személyek ellátására szako-

sodott. A március közepén át-

adott épület új nyílászárókat, 

homlokzata, falai, és padlás-

tere pedig új hőszigetelést ka-

pott, emellett a födémszerke-

zetet is felújították.

„A 116 fő ellátására alkalmas 

intézmény energetikai kor-

szerűsítése nemcsak azért 

fontos, mert jobb élet- és 

munkakörülményeket biztosít 

a gondozottaknak és a dolgo-

zóknak, illetve lehetővé teszi 

a hosszú távú fenntarthatósá-

got, de azt is jelképezi, hogy a 

kormány nem hagyja magára 

a szociális ágazatot” – mond-

ta az átadó 

ü n n e p s é -

gen Czibere 

Károly szo-

ciális ügye-

kért és tár-

sadalmi fel-

zárkóztatá-

sért felelős 

államtitkár.

A szociális otthon harminc éve 

Kútvölgyön, az egykori Tü-

dőszanatórium épületében 

kezdte meg működését, majd 

2000-ben Rapcsák András 

polgármestersége idején épült 

fel a jelenlegi intézménynek is 

helyt adó létesítmény, amely az 

utóbbi 16 év alatt megérett a 

felújításra.

HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN TARTOTT 
FOGADÓÓRÁT LÁZÁR JÁNOS

Fogadóórán várta március 

közepén a vásárhelyi lako

sokat Lázár János ország

gyűlési képviselő. A politi

kust leginkább lakásügy

ben, vállalkozásfejlesztési 

kérdésekkel, útépítéssel 

és munkahellyel kapcsola

tos témákban keresték fel a 

Hódmezővásárhelyi Polgár

mesteri Hivatalban.

Lázár János segítségét a helyi 

vállalkozók is 

kérték. „Több 

vállalkozó is 

felkeresett. Ők 

e l s ő s o r b a n 

m u n k a h e l y -

teremtéssel , 

gazdaságfej-

lesztéssel és 

európai uniós 

pályázatokkal 

kapcsolatban 

érdeklődtek” 

– nyilatkoz-

ta a képviselő. 

Van, aki gyü-

mölcsfeldolgozót szeretne lét-

rehozni, egyesek csarnokbőví-

tést kezdeményeznének, má-

sok gépvásárlásban gondol-

kodnak. A politikus szerint ez is 

bizonyítja, hogy a gazdaságban 

nemcsak a statisztikák javultak, 

hanem valóban történtek po-

zitív változások. A fogadóórán 

a családi otthonteremtési ked-

vezményről, a földárverésekről 

is szó esett, de a lakhatással és 

elhelyezkedéssel kapcsolatos 

kérelmek sem maradtak el.

Rácz Sándor, 62 

éves: Azért jöt-

tem el a fogadó-

órára, mert szük-

ségem lenne köz-

gyógyra. Sajnos 

nagyon sokba ke-

rülnek a gyógy-

szereink, nem 

bírjuk fizetni. Ha 

nem volna beteg az ember, nem is ver-

gődne vele, de én közel 30 éve rokkant 

vagyok. Evégett ide szorulok. Remélem, 

hogy tud képviselő úr segíteni.
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FEJLESZTÉSEKRŐL KONFERENCIÁZTAK 
A TÉRSÉG POLGÁRMESTEREI

Fejlesztési konferenci

át tartottak március 11

én a Hód me ző vásárhelyi 

Polgár mes teri Hivatalban. 

A programon a térségi 

polgármesterek, a helyi 

Széchenyi Programirodák 

és a makói LEADER iroda 

munkatársai vettek részt.

A konferencián szakmai elő-

adók ismertették többek kö-

zött a Területi Operatív Prog-

ramok, a Vidék fejlesztési 

Prog  ramok és a Hatá ron át-

nyúló Programok által nyúj-

tott lehetőségeket. A kon-

ferencia végén Lázár János 

ország gyűlési képviselő 

egyez tetést tartott a térségi 

polgármesterekkel.

JÓL HALAD A VÁSÁRHELYI 
STRANDFÜRDŐ FELÚJÍTÁSA

Szemmel láthatóan hétről–hétre 

egyre jelentősebb a változás a Török 

Sándor Strandfürdő építkezésén. A 

mintegy 800 millió forintos beruhá-

zás jó ütemben halad mind a strand, 

mind az uszoda területén.

Már szerkezetkész a Török Sándor 

Strandfürdő és Gyarmati Dezső 

Sportuszodában az a fedett, 33 mé-

teres medence, amelyben a hódme-

zővásárhelyi július 6–10 közötti ifjú-

sági úszó Európa–bajnokságon a ver-

senyszámok előtt melegíthetnek be 

az úszók. A munkálatokat – így a be-

melegítő medence építését is – a ter-

vek szerint április végéig kell befejez-

nie a kivitelezőknek, hogy az EB előtt 

még próbaüzemet tudjanak tartani. 

Mindemellett a strandon az új kondi-

terem kialakításán is dolgoznak.
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A SZABADSÁGÉRT MINDENNAP 
MEG KELL KÜZDENÜNK

Az 1848–49es forrada

lom és szabadságharc 

emléke előtt számos tér

ségi település megemlé

kezett. A legtöbb ünnep

ségen Lázár János or

szággyűlési képviselő is 

tiszteletét tette. A minisz

ter Hódmezővásárhelyen, 

Makón és Apátfalván 

mondott ünnepi beszé

det.

Március 15-én a szeles és 

az esős időjárás ellenére 

országszerte szép szám-

mal gyűltek össze az em-

lékezők a magyar szabad-

ság ünnepe alkalmából. 

Hódmezővásárhe lyen 

délelőtt a zászlófelvo-

nás után ökumenikus is-

tentiszteletet tartottak a 

Református Ótemplom-

ban, majd megkoszorúz-

ták Petőfi Sándor magyar köl-

tő, forradalmár szobrát. Az 

ünnepélyes megemlékezés a 

Kossuth téren zajlott. Az ün-

nepi program a városháza 

dísztermében tartott díszköz-

gyűléssel ért véget.

Makón is a szabadság iránti el-

kötelezettség jegyében emlé-

keztek meg a márciusi ifjak-

ra. A tavalyi évhez hasonlóan 

a Kossuth–szobornál a Makói 

Magán Zeneiskola Fúvószene-

kara térzenével várta az oda-

érkezőket. Ünnepi beszédet 

Hódmezővásárhelyen és Ma-

kón is Dr. Kiss–Rigó László, a 

Szeged–Csanádi Egyházme-

gye püspöke és Lázár János 

miniszter, országgyűlési kép-

viselő mondott.

Lázár János országgyűlési képvise-

lő március 14-én koszorút helyezett 

el több térségi kistelepülés, köztük 

Csanádalberti, Kiszombor, Óföldeák 

és Mártély 1848–49-es emlékművei-

nél. A miniszter részt vett Ambrózfalva, 

Nagylak és Apátfalva ünnepi megem-

lékezésein, utóbbi helyszínen beszé-

dében kiemelte, hogy a térségből so-

kan vettek részt a ’48-as harcokban, az 

iskolások által előadott műsor kapcsán 

pedig felhívta a figyelmet arra, hogy a 

megemlékezés lényegét a gyermekek 

is könnyebben megértik, ha az valaki-

ről szól. Majd a nap végén köszöntő-

beszédet mondott a Székkutasi Kister-

melők Szövetségének vacsoráján.

„A szabadságunk túl sok vérbe, túl sok kettétört életbe került ahhoz, hogy 

egyetlen brüsszeli határozat elvehesse vagy megkurtíthassa. Nincs kvóta 

a magyar nép egyetértése és engedélye nélkül. Ha van, akkor magyar 

szabadság, magyar önrendelkezés nincs. Legalábbis úgy, ahogy az előttünk 

járó márciusi ifjak szerették, akarták, megálmodták és harcoltak érte. Ma ezt 

jelenti a szabadság. A választás jogát, a választás lehetőségét. Ma ezt a jogot 

kell megvédenünk nekünk, magyaroknak.”

Kiss–Rigó László 

szerint a magyarság 

ellentétben azzal, 

amit gondolnak róla, 

nem pesszimista 

nemzet, ünnepeik 

nem a bukott 

küzdelmekről, 

hanem az elnyomás 

elleni harcunkról, 

kiállásunkról szólnak.
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KITÜNTETÉSEK 
A NEMZETI ÜNNEP KAPCSÁN

Nemzeti ünnepünk alkalmából állami kitüntetéseket adtak át Budapesten. Hat hódmezővásárhelyi, két makói és egy csanád palotai 
polgárt is díjaztak. Hódmezővásárhelyen a Polgármesteri Hivatal dísztermében emellett városi elismeréseket is kiosztottak.

A március 15-ei hódmezővásárhelyi díszközgyűlésen olyan 

helyi polgárokat is díjaztak, akik szakmai sikereik, közössé-

gi munkájuk mellett megmutatják, hogy érdemes a min-

dennapok során küzdeni. Így kapott Signum Urbis Hono-

rantis kitüntetést Meszlényi Tamásné fodrászmester, okta-

tó, Surányi Mihályné Fejes Ilona olvasóköri jegyző, valamint 

Mihály Jenő edző, játékvezető, olvasóköri elnök. Pro Urbe 

postumus kitüntetésben Till Aran fényképészmester, szob-

rászművész részesült. Hódmezővásárhely Díszpolgára cí-

mét idén Dr. Kiss–Rigó László, a Szeged–Csanádi Egyház-

megye püspöke kapta.

MAGYAR ÉRDEMREND TISZTIKERESZT KITÜNTETÉST KAPOTT:

Arany–Tóth Ferenc agronómus, az 1950-es években működő 

Magyar Ellenállási Mozgalom tagja,

Mészáros Antal, a CSOMIÉP Beton és Meliorációs Termékgyártó 

Kft. ügyvezető igazgatója.

MAGYAR ÉRDEMREND LOVAGKERESZTJE KITÜNTETÉST KAPOTT:

Rományi László iparművész, belsőépítész,

Dr. Sánta Sándor háziorvos, Makó első szabadon választott pol-

gármestere.

MAGYAR ARANY ÉRDEMKERESZT KITÜNTETÉST KAPOTT:

Vad Sándor aranykoszorús autófényező–mester,

Dr. Végh Ibolya, Hódmezővásárhely Megyei Jogú Város Polgár-

mesteri Hivatalának aljegyzője,

Ádók István, a csanádpalotai Kelemen László Művelődési Ház 

igazgatója.

MAGYAR BRONZ ÉRDEMKERESZT KITÜNTETÉST kapott magas 

színvonalú munkája, valamint a tömeges bevándorlás okozta vál-

sághelyzet kezelését segítő logisztikai feladatok ellátásában va-

ló közreműködése elismeréseként Rácz Mihály, a Magyar Hon-

védség 5. Bocskai István Lövészdandár, Helyőrségtámogató Pa-

rancsnokság, Bázis–üzemeltető Alosztály, Technikai Kiszolgáló 

Állomásának részlegvezetője.

HONVÉDELEMÉRT KITÜNTETŐ CÍM II. FOKOZATÁT a nyugál-

lományúak szervezetei, valamint a honvédelem ügye érde-

kében huzamos időn át végzett áldozatos munkájáért kapott 

Dr. Halmágyi Pál nyugalmazott múzeumigazgató

Dr. Végh Ibolya

Csanádalberti Kiszombor Mártély

Nagylak Óföldeák Apátfalva

Dr. Halmágyi Pál

Ádók István
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ALGYŐ A TISZA VIRÁGA
interjú Molnár Áron polgármesterrel

Algyőn 2014ben új polgár

mestert választottak Molnár 

Áron személyében. A nagy

község első embere lapunk

nak beszélt az elmúlt közel 

másfél év tapasztalatairól.

Hogyan látja most a 

település helyzetét?

A tavalyi év költségvetés szem-

pontjából aránylag nyugodt, 

takarékos esztendőnek tekint-

hető. Ennek oka, hogy 2014-

ben közel 1 milliárd forint össz-

értékű fejlesztéseket hajtottunk 

végre. Ebből csupán 50 mil-

lió forintot tudtunk pályáza-

ti forrásból fedezni, a fennma-

radó részt önerőből fizettük. A 

takarékosság mellett ugyanak-

kor számos előrelépés történt 

Algyő életében. A választások 

után a kenderprogram volt az 

egyik, amibe belevágtunk. Na-

gyon büszke vagyok arra, hogy 

a megyei települések közül el-

sőként álltunk ennek a kezde-

ményezésnek az élére, meg-

látva benne azt a lehetőséget, 

hogy a kendernek helye van a 

mezőgazdaságban és a gaz-

dasági életben. A korábbi tes-

tületek egyébként kijelölték a 

nagyközség útját, amiben fon-

tos szerepet szántak a turiz-

mus fellendítésének. Vélemé-

nyem szerint a turizmus jövő-

je abban a lehetőségben rejlik, 

hogy ugyan Algyő egy nehéz-

ipari település, de ezzel szem-

ben egy környezettudatos, ter-

mészethez közeli életmódot 

próbál meghonosítani. Valahol 

ezt a fajta gondolkodást jelzi a 

megújult honlapunk és a szlo-

genünk is. Elkészítettük a Tisza–

projektünket, amelyben tétele-

sen leírtuk azokat a lépéseket, 

hogy hogyan szeretnénk a Ti-

szát sokkal élőbbé tenni akár az 

algyőiek, akár az ide érkező tu-

risták számára. Az előző évek-

hez képest az ipari parkban is 

nagy előrelépés történt, hiszen 

az önkormányzat a tíz százalé-

kos tulajdoni hányadához még 

húsz százalékot vett azzal a 

céllal, hogy nagyobb súllyal je-

lenjen meg a település akarata 

a működésében. Tavaly 30 mil-

liót fordítottunk járdaépítésre 

és 50 millió forintot költöttünk 

aszfaltozásra, mely utóbbira 

idén 90 milliót szánunk. Algyő 

számára nagyon fontos fejlesz-

tés volt a 47-es út megerősí-

tése, és a kerékpárút kialakítá-

sa. Kiemelkedő eredménynek 

tartom továbbá a buszközleke-

désnek a megváltoztatását. Az a 

fajta egyirányú közlekedés, ami 

előtte volt, nem szolgálta a he-

lyiek érdekeit. Ilyen jó helyzet-

ben régen voltunk, hogy oda–

vissza közlekedés van Szeged 

és Algyő között Mars téri vég-

állomással. Közel 50 millió fo-

rintot nyertünk napelem tele-

pítésre a faluházunk és az is-

kolánk tetejére, 20 millió fo-

rintot egy óvodai tornaszoba 

kialakítására és Algyő is gazda-

gabb lett egy kisbusszal az idén. 

Ezeknél a pályázatoknál nagy 

segítséget kaptunk ország-

gyűlési képviselőnktől, Lázár 

Jánostól.

Milyen fejlesztések 

várhatóak a jövőben?

A 2016-os egy biztonságos 

költségvetés 3,3 milliárdos fő-

összeggel, nagyon szeretnénk 

pályázati forrásokkal többet 

bevonni, mint eddig. Jelen pil-

lanatban közel 300 millió fo-

rint az, ami a járási keretből 

Algyő fejlesztéseire fordítható, 

ennek jó része energetikai be-

ruházás. Itt konkrét elképze-

lésünk a faluház korszerűsíté-

se, hiszen a több mint 20 éves 

épület megért a felújításra. 

Határozott álláspontom, hogy 

az energetikai beruházásoknak 

nem ad hoc jelleggel kell tör-

ténniük. Ezért többek között el 

fogunk készíteni a településre 

vonatkozóan egyfajta energe-

tikai, megújuló energiával fog-

lalkozó tanulmányt. Ennek lé-

nyege, hogy pontosan meg-

mutassa hol, mit és milyen 

formában érdemes fejleszteni. 

Tervezzük még emellett töb-

bek között az óvodánk teljes 

körű felújítását és az esővíz–

elvezető rendszer megújítását 

is. Pályázni fogunk turizmus-

fejlesztésre, az ipari parkban 

beruházások megvalósításá-

ra, továbbá szeretnénk felújí-

tani a régi Sárga iskolánkat és 

a Civil Házunkat. Sok ötletünk 

van, bízunk benne, hogy ez az 

esztendő számos lehetőséget 

nyújt majd Algyő számára.

Otthon hogyan 

töltötték a március 

15-ét, mennyire tartja 

fontosnak, hogy 

családi körben is 

megemlékezzenek erről 

az eseményről?

Reggel részt vettem a szent-

misén, majd a családommal ki-

mentünk az algyői megemlé-

kezésre is. Minden ünnep kö-

zeledtével a lányaink folya-

matosan beszélnek otthon az 

adott témáról, most is előjöt-

tek például azok a dalok, ami-

ket az óvodában, iskolában ta-

nultak. Emellett elmeséltük a 

feleségemmel nekik a szabad-

ságharc fontosabb történéseit, 

a nagyobbik lányom felsorol-

ta a márciusi ifjakat. Úgy gon-

dolom, hogy ezek a családi 

körben tett beszélgetések na-

gyon fontosak, melyeket sem-

mi más nem pótolhat. Annak 

pedig kifejezetten örülök, hogy 

a lányok nagyon érdeklődőek, 

kérdeznek és mesélnek, nem 

kell őket noszogatni.
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A TÉRSÉGBEN FÓRUMOZOTT 
A MINISZTER

Lázár János országgyűlési 

képviselő márciusban is foly

tatta választókerületi körút

ját. Teltházas fórumokat tar

tott Mártélyon, Földeákon, 

Maroslelén és Apátfalván.

A lakossági fórumokon szá-

mos országos téma terítékre 

került, úgymint a migránshely-

zet, a magyar–román határzár 

és a pedagógustüntetés, de a 

halálbüntetés kérdése is szóba 

került. A falugyűlések közpon-

ti témái azonban főként a fej-

lesztések voltak.

„210 millió forint Mártély idei 

költségvetése. A kormány 

a 2014-es választások óta 

240 millió forinttal támogatta 

a községet, amelyből jelentős 

beruházásokat lehet megva-

lósítani” – mondta a miniszter 

mártélyi fórumán. Lázár szerint 

a választókerületi települések-

re érdemes áldozni, hiszen van 

jövőjük, folyamatosan fejlőd-

nek. Ezért is kapott Földeák az 

elmúlt másfél év alatt 300 mil-

lió forintot, és ezért érkezik to-

vábbi 520 millió forint állami és 

uniós támogatás többek között 

tornacsarnok építésére.

Maroslelei fórumán a politi-

kus elmondta, segítséget kíván 

nyújtani a köz-

ség új, mintegy 

350–400 mi l-

lióba kerü-

lő sportcsarno-

kának létesíté-

sében is, mely-

nek 2018-ra el 

kell készülnie. 

Az országgyűlé-

si képviselő leg-

alább ilyen fon-

tosnak tartja a 

Makó és Maros-

lele közti, illet-

ve a Maroslele 

és Hódmezővá-

sárhely közötti 

kerékpárút épí-

tését, és a falun 

átvezető közút 

felújítását.

A miniszter március havi utol-

só fóruma helyszínén ismer-

tette, hogy Apátfalva eddig 

mintegy 600 millió forintnyi 

támogatást kapott a kormány-

tól. Egy lakossági kérdésre 

adott válaszában beszélt Ke-

let–Magyarország gazdasá-

gi és infrastrukturális hely-

zetéről. A Miniszterelnöksé-

get vezető miniszter szerint 

ez az országrész több figyel-

met és forrást érdemel annál, 

mint amit a rendszerváltás óta 

kapott. A kormány kiemelt fi-

gyelmet szentel ennek a régi-

ónak, a jelentős beruházások 

megvalósulása fontos cél, az 

itt élők életminőségének javí-

tásának érdekében.
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FELMÉRTÉK A MAKÓI NEOLÓG 
ZSIDÓ TEMETŐ SÍRJAIT

Virtuálisan is látogathatóvá 

vált a jángori zsidó temető a 

József Attila Városi Könyvtár 

és Múzeum honlapján. A 

Magyar Holokauszt Emlékév 

2014 keretében 1082 sírt 

azonosítottak be a kutatók.

A város északi határában elte-

rülő jángori zsidó temető zárt 

sírkertnek számít, amely csak 

előzetes bejelentkezést köve-

tően látogatható. Itt nyugsza-

nak Makó történetének meg-

határozó családjai, de vannak 

olyan sírhelyek is, amelyek ar-

ra hivatottak, hogy emléket ál-

lítsanak azon családoknak, akik 

a holokauszt során vesztették 

életüket. Ábrahám Vera könyv-

táros, Dr. Orbán Imre és Forgó 

Géza muzeológusok, valamint 

Urbancsok Zsolt levéltáros ku-

tatásaik során 1082 sírt azono-

sítottak be, ezekből 798 eset-

ben találtak magyar vagy né-

met nyelvű feliratot. A kutatást 

nehezítette, hogy a sírhelyekről 

rendkívül elhanyagolt állapotuk 

miatt több esetben nem tudtak 

pontos adatokat gyűjteni.

A felmérést a Civil Alap 2014 

támogatta, melynek keretében 

a Makói Múzeum Füzetei soro-

zatban is megjelent egy rövid 

áttekintés a témával kapcsolat-

ban. A kutatás eredményekép-

pen a temető sírjairól készített 

képek és az ott nyugvók név-

sora bárki számára már online 

is elérhető.

SZÁRÍTÓÜZEM ÉPÜLHET 
MAKÓ HATÁRÁBAN

A Maros Vidéki Gazdák 

Szövetkezete szárítóüzemet 

és magtárat építhet a makói 

ipari parkban. Februárban 

egyedüliként pályáztak meg 

egy 10 ezer négyzetméte

res területet, melynek adás

vételét a képviselő–testület 

jóváhagyta.

A Makó Város Önkormányza-

ta által kiírt pályázatra jelentke-

zőknek előírták, hogy ott csak 

mezőgazdasági termeléshez, 

termékértékesítéshez kötődő 

feldolgozóipari tevékenységet 

lehet folytatni és kizárólag en-

nek megvalósítása érdekében 

lehet beruházni. A társaság pá-

lyázatában ismertette, hogy 

a területen szárítóüzemet és 

magtárat építenének, melyben 

a szövetkezetet alkotó gazdák 

által beszállított termény tisztí-

tása, szárítása és tárolása tör-

ténik majd, de a Makó környé-

ki, nem szövetkezeti tagoknak 

is kívánnak szolgáltatást nyúj-

tani. A szövetkezet új munka-

helyeket is teremtene, hiszen 

alkalmaznának egy felsőfokú 

végzettségű vezetőt, két admi-

nisztrátor–laboránst, egy szak-

munkást és két alkalmi munka-

vállalót is.

Kádár József: „A kivitelezés során egy szárítótornyot építenénk, 

valamint vásárolnánk egy magtisztító gépet, felszerelnénk egy 

hídmérleget mérlegkijelzővel, emellett létesítenénk egy mér-

legházat szociális helyiségekkel és laborral, továbbá egy 

1600 négyzetméter alapterületű magtárat is felépítenénk.”
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AZ ORSZÁGZÁSZLÓ JAVÁRA 
BÁLOZTAK MAKÓN

Hagyományteremtő szándék

kal, első alkalommal rendez

tek március közepén Polgári 

Bált Makón a helyi Fidesz 

szervezet és a Jobb Makóért 

Egyesület szervezésében. Az 

est a jótékonyság jegyében 

telt. Az adományokból össze

gyűlt bevételt az 1942es or

szágzászló újbóli felállítására 

fordítják. A bálon Lázár János 

Miniszterelnökséget vezető 

miniszter, a térség országgyű

lési képviselője is részt vett.

A bálozók az 1848–49-es forra-

dalom és szabadságharc hőse-

ire emlékeztek. A bál nemcsak 

a szórakozásról, hanem a jóté-

konykodásról is szólt. A résztve-

vők felajánlhatták adományaikat 

a történelmi Magyarország em-

lékét megidéző makói ország-

zászló újbóli felállításához. Az 

eseménynek az Erdei János Vá-

rosi Sportcsarnok adott otthont.

Azon vagyunk, hogy a nemzeti 

hozzáállással ezt a közösséget 

a nemzeti értékek felé vezes-

sük, mindezt alázattal, tettre-

készséggel és szeretettel – fo-

galmazta meg beszédében Far-

kas Éva Erzsébet polgármester. 

25 évvel ezelőtt újrakezdtük a 

civil világ szervezését, az elsők 

között alakultak meg azok az 

egyletek, szervezetek, melyek 

egyik fontos célja a szabadság 

eszményének és Kossuth Lajos 

emlékének ápolása. Egy közös-

ség akkor életerős, ha a hason-

ló gondolkodású és az ellen-

tétes látásmódú emberek egy-

aránt odafigyelnek egymásra – 

emelte ki köszöntőjében Lázár 

János, a bál fővédnöke.  

2017-ben lesz a 

Makói Országzászló 

felál lításának 

75. évfordulója. 

Ebből az alkalomból 

a bál bevételéből az 

Országzászló újbóli 

felállítását támogatjuk.

Czirbus Gábor, a Makói Fidesz szervezet elnöke:

„Nagyon felemelő és jóleső érzés, hogy ekkora érdeklődés 

fogadta az első Polgári Bált Makón. Nem gondoltunk arra, 

hogy ezen a napon több mint kétszázan gyűlünk össze. 

Ez azt bizonyítja, hogy szükség van a polgári, kulturált 

szórakozás e formájára. ” 
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KÖZEL 300 AEROBIKOS 
VERSENYZETT MAKÓN

Makón rendezték meg az 

Aerobik Diákolimpia Kelet–

Magyarországi döntőjét feb

ruár utolsó vasárnapján. A 

versenyen rekordszámban, 

közel háromszáz aerobikos 

mérettette meg tudását.

A Magyar Torna Szövetség 

Aerobik Szakágának és a 

Makó Budo Klub Aerobik 

Szakosztályának együttműkö-

dése évek óta töretlen, immár 

harmadik alkalommal szervez-

ték meg közösen a Maros–parti 

városban a kelet–magyaror-

szági döntőt. A helyi Budo Klub 

tíz év alatt hat rangos aero-

bik versenyt rendezett a város-

ban, ezek közül kiemelkedik az 

a 2006-os nemzetközi meg-

mérettetés, amelyen 14 nem-

zet versenyzői és két nemzet-

közi bíró is részt vett.

Az idei diákolimpia országos 

elődöntőjén a közel 300 ver-

senyző 140 gyakorlatot muta-

tott be challenge, step és ba-

sic kategóriákban, hétéves kor-

tól egészen felnőtt korosztá-

lyig. A hagyományokhoz híven 

a keleti régió sok városából, így 

többek között Békéscsabáról, 

Szolnokról, Debrecenből, Mis-

kolc  ról, illetve számos kisebb 

településről is érkeztek aero-

bikosok. A tét nagy volt, hiszen 

minden korosztályból és min-

den kategóriából csak az el-

ső öt helyezett indulhat majd 

az áprilisi országos döntőben. 

A helyiek is szép számmal kép-

viseltették magukat az Erdei 

János Városi Sportcsarnokban 

szervezett versenyen. A makói 

Budo Klub Pósa Mónika edző 

felkészítésével 25 egységét in-

dította a megmérettetésen.

Az országos döntőbe tovább-

jutott a klub UP2 csoport-

ja (Gabnai Rozi, Csapó Laura, 

Szabó Kitti, Németi Zsófi, 

Debreczeni Dalma), UP1 fel-

nőtt kategóriában Frankó 

Melinda, UP1 egyéniben Prágai 

Maja, valamint párosban a 

Balogh Molli és Prágai Maja 

duó. A zsűritől három kupát 

kaptak, bezsebelték a legjobb 

koreográfia és a legjobb egyé-

ni versenyző díját, emellett a 7. 

helyezett challenge csapat a 

közönségdíjat is elhozta.


